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RADA POSKYTOVATELŮ  

26. listopadu 2024 od 15.00 hodin MZd/webex  

 

Přítomni na MZd:  

ministr zdravotnictví – prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR 

MUDr. Vladimír Dvořák, Ph.D. 

MUDr. Petr Šonka 

MUDr. Zorjan Jojko 

MUDr. Ilona Hülleová 

PharmDr. Zdeněk Blahuta, MHA 

Doc. MUDr. Roman Šmucler, CSc. 

Mgr. Michal Hojný 

Ing. Jiří Horecký, Ph.D., MSc., MBA 

MUDr. Eduard Bláha 

RNDr. Jaroslav Loucký, Ph.D., LL.M. 

Bc. Kamil Doležel 

MUDr. Dalibor Štambera 

MUDr. Renata Knorová – zástup: Mgr. Martin Balada 

MUDr. Miroslav Mach  

MUDr. Irena Maříková, MBA 

Ing. Zdeněk Blažek 

prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D.  

Mgr. Tomáš Troch 

Dominika Brožíková  

 

Přítomni webex: 

 

Bc. Ludmila Kučerová 

PhDr. Mgr. Jan Bodnár, LL.M. 

prof. MUDr. Pavel Jansa, Ph.D. 

PhDr. Robert Huneš 
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Omluven: 

Ing. Václav Moravec 

MUDr. Marek Slabý, MBA 

MUDr. Václav Volejník, CSc. 

Ing. JUDr. Miloslav Ludvík, MBA 

Mgr. Marek Hampel 

Ing. Michal Čarvaš 

Mgr. Monika Marková 

 

 

 

 

Program: 

 

1. Administrátor - MUDr. Irena Maříková, MBA 

2. Perspektiva dohodovacího řízení pro rok 2026 – Předseda RP  

3. Textace do zápisu – MUDr. Václav Volejník, CSc.  

 

Různé:  
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1. Administrátor - MUDr. Irena Maříková, MBA 

IPVZ, jež byl pověřen přípravou nového Administrativního systému pro 

specializační a nástavbové vzdělávání zdravotnických pracovníků (veřejně známý 

jako "Administrátor"), informoval o postupu prací na Systému Administrace 

(název dle technické specifikace). Systém má být dle harmonogramu NPO 

dokončen k 31.12.2025 a následně spuštěn do ostrého provozu od 1.1.2026. 

Systém Administrace bude obsahovat moduly pro akreditace, správu účastníků 

vzdělávání, komunikaci a centrální uložiště dokumentů, evaluaci a statistické 

výstupy a reporting.  

Aktuálně probíhá druhé kolo výběrového řízení s plánovaným vyhodnocením 

v lednu, kdy dojde k podpisu smlouvy s vítězným dodavatelem, který převezme 

kompletní zadávací dokumentaci včetně technické specifikace. Pilotní provoz je 

plánován na příští rok v období 7-9/2025 ve spolupráci s mladými lékaři 

a dobrovolně zapojenými lékařskými fakultami. Součástí implementace bude 

digitalizace akreditačních procesů a vzdělávacích programů. Rovněž dojde 

k posílení role školitele.  

Nový systém, který je již napojen na zdravotnické registry bude v průběhu 

dalšího vývoje propojen skrze univerzální rozhraní (API) s informačními systémy 

lékařských fakult a dalšími pověřenými organizacemi. Po spuštění systému do 

ostrého provozu bude rovněž zajištěna jeho dvouletá plná podpora. 

 

 

2. Perspektiva dohodovacího řízení pro rok 2026– Předseda RP  

Předseda předložil Radě poskytovatelů dotaz, zda někdo z členů bude navrhovat 

v rámci dohodovacího řízení zásadní změnu úhradového mechanismu pro svůj 

segment. Zmínil, že již dříve se zmiňovaly různé stížnosti ohledně rozdílné úhrady 

pro srovnatelná zdravotnická zařízení. Nikdo z členů Rady poskytovatelů nepřišel 

s novým návrhem. Pan doktor Loucký informoval o rozdílných úhradách 

u ambulantních laboratoří a nemocničních laboratoří. Konkrétně jde o bonifikaci 

nemocničních laboratoří za akreditaci. Toto bylo vysvětleno panem Mgr. 

Trochem snahou tvůrců vyhlášky, aby se zjemnil cenový strop úhrady pro 

nemocniční laboratoře. Bylo argumentováno tím, že ambulantní laboratoře mají 

větší příležitost výši úhrady ovlivnit. Pan docent Šmucler navrhl po vzoru 

stomatologie kultivaci sazebníku výkonů (tam se mění každý rok) – nutné jsou 



4 
 

systémové změny. Pan ministr požádal o zařazení tohoto bodu na další jednání 

Rady poskytovatelů a vyjádřil zájem v pokračování sbližování plateb. 

 

3. Textace do zápisu – MUDr. Václav Volejník, CSc.  

V rámci již tiše probíhající transformace našeho zdravotnictví bude nyní velmi 

rychle požadována odbornost geriatra na pracovištích následné a dlouhodobé 

péče. V současnosti jde ovšem o jednu z velmi úzce profilových odborností u nás.  

Pokud budeme vytvářet předpisy pro zajištění této odbornosti bez možnosti 

kompromisu, stane se nedostatek těchto specialistů brzdou v rozvíjení celé 

neakutní péče. Řešením by bylo povolit s určitou vizí budoucí další změny nyní 

do pozic lékaře internisty s 3letou praxí na lůžku interního oddělení. Obligátní 

požadavek geriatra nyní neumožní potřebný vývoj v této oblasti, protože prostě 

nejsou. Připomínám, že jde skutečně o potřebu těchto odborníků průřezem ve 

všech typech následné a dlouhodobé péče lůžkové, ale nyní už i ambulantní! 

RP bere na vědomí a souhlasí s jeho podstatou. Pan ministr vyjádřil souhlas 

s textací a požádal o probrání reformy geriatrické péče na dalším jednání Rady 

poskytovatelů. Pan předseda se k textaci vyjádřil pozitivně a uznal potřebu 

geriatrů. Pan ministr vyjádřil souhlas taktéž. Kolektivně bylo odhlasováno vložení 

výše uvedené textace do zápisu.  

 

Různé: 

• Pan doktor Štambera požádal členy Rady poskytovatelů o podporu 

ohledně odštěpení jednodenní péče, k čemuž požádal o svolání 

mimořádného dohodovacího řízení.  

• Pan doktor Loucký požádal o vysvětlení ohledně vypořádávání 

připomínek v rámci dohodovacího řízení. Pan magistr Troch podal 

vysvětlení procesu vypořádávání připomínek a to zahrnovalo 

informaci, že připomínek k návrhu Úhradové vyhlášky je velké množství 

(až několik set) a není v silách tvůrců vyhlášky na tyto připomínky v 

poměrně krátkém čase cca jednoho týdne reagovat. Toto je hlavní 

důvod proč zástupci segmentů poskytovatelů neobdrží odpovědi na 

svoje připomínky 

 

Zpracovala: Dominika Brožíková 


